
 

 

 

Referat af ordinært møde i 

 

Studienævn for cand.merc og cand.merc.aud 
 

Tirsdag d. 13. maj 2025 
Klokken 12.00 – 17.00. Mødet blev afholdt i mødelokale 21.21, Campus Kolding 

Deltagere: Ingo Winkler (formand), Marianne Storgaard, Yingkui Yang, Niklas Woermann (studieleder), 
Hannah Sophia Baldas, Student support, Academic support 
 
Administration til stede under pkt. 1: Selma Brackovic, Louise Folkestad, Julie Udby Jensen 
 
Administration tilstede under hele mødet: Caroline Grossmann (referent), Kirsten Høg, Lise Abrahamsen 
 
Afbud: Jonas Møller Andersen, Nilay Dostjar Er 

 

1. Behandling af ansøgninger vedr. dispensation og merit (lukket punkt) 
 

2. Besøg af Torben K. Jensen / SDU UP: GenAI og eksamen 
Torben K. Jensen indledte med at fortælle, at man i starten var meget restriktiv i forhold til brugen af 
AI, men at man hurtigt indså, at man måtte indarbejde brugen af AI i undervisning og eksamen og at 
man fortsat arbejder på at finde gode løsninger. 
 
Den nye strategi er at tale med de studerende om fornuftig brug af AI og at lære undervisere at 
inkorporere AI i undervisningen og udvikle gode opgaver.  
 
Torben K. Jensen omtalte vigtigheden i, at vi ikke glemmer de klassiske akademiske kriterier, da det er 
det uddannelse, handler om. Det er vigtigt at man kan stole på vores eksaminer. Det er problematisk at 
man kan bestå uden at have demonstreret læring, men validitet er vigtigere end snyd.  

 
3. Godkendelse af referat 

Referat fra ordinært møde d. 8. april 2025. 
Referatet blev godkendt med følgende bemærkninger: Der blev kommenteret på, at det ikke fremgik 
tydeligt, hvem der havde udtalt sig ifm. punkt 4 i referatet ”Drøftelse om 75 ECTS-uddannelse på 
baggrund af oplæg fra studieleder”. Det korrigeres hermed og det oplyses at hele punktet var et 
resume af studieleders oplæg. 
 

4. Orientering fra studienævnets medlemmer 
Studienævnet har sendt indstilling til fakultetet ifm. Undervisningsprisen. 
 
Der indhentes feedback fra forskningsmiljøerne ift. kandidatreformforslaget.  
Studieleder taler også med de andre uddannelser, der skal udbyde 75 ECTS-uddannelser.  
 
Speciale Awards: SDU vil uddele en pris til et speciale, der er nyskabende og på et højt fagligt niveau. 
Business School vil også uddele priser til studerende. Dette er i proces. 



 

 
5. Orientering fra studieleder 

Der er kommet et udkast til en bekendtgørelse for 75 ECTS-kandidatuddannelsen, men den må ikke 
deles endnu.  
 
Fakultetet forsøger igen at få akkreditering fra AACSB. Komiteen kommer tilbage og der foregår en 
masse forarbejde. 
 
Uddannelsesberetningen for Cand Merc Aud kører nu og uddannelsesberetningen for Cand Merc 
kommer om 3-4 uger. 

 
6. Fagbeskrivelser E25 

Faget ”Introduktion til regnskab” blev godkendt 
 
7. Seminarfag til Exchange 

Der er fremsat ønske om at tilbyde Seminarfag til Exchange studerende. Seminarfaget er en individuel 
rapport og der tildeles en vejleder.  
Studienævnet ønsker ikke at tilbyde faget til Exchange studerende, da den administrative proces ikke 
muliggør det, fordi processen starter længe inden de studerende, ankommer til SDU. Dertil kommer at 
idéen med et Exchange ophold typisk er at stifte bekendtskab med en ny campus, nyt studiemiljø og 
nye undervisningsformer. Der tilbydes ikke undervisning i seminarfaget og det opfylder derfor ikke 
formålet. 

 
8. Godkendelse af datoer studienævnsmøder efterår 2025 

19. august Odense 
16. september Esbjerg 
8. oktober Kolding 
12. november Kolding 
15. december Odense 

 
9. Studiemiljøundersøgelse (lukket punkt) 

Studiemiljøundersøgelsen spørger ind til studiemiljø, studiestart, fysisk miljø etc. Svarprocenten var 
acceptabel. 
 
Studienævnet talte om studiestarten, hvor der stadigvæk er ønske om ændringer og mere fokus på 
socialisering og kendskab til SDU. Dette er særligt ønsker fra studerende, der ikke har taget en 
bacheloruddannelse på SDU. 
 
Studienævnet vil på studienævnsmøder i efteråret tale om stress og hvordan det påvirker de 
studerende under uddannelsen. Ligeledes vil der være et tema om ensomhed eller en følelse af 
ensomhed under studierne, herunder vil studienævnet forholde sig til brugen af gruppearbejde. 

 
10. Eksamen og undervisning 

Læseplan for Odense E25 fremlagt til orientering. 
 
11. Meddelelser 
11.1 Referat møde i Studienævn for SNSJSE 18. marts 2025 
11.2 Referat møde i Studienævn for cand.public 20. marts 2025 
11.3 Dagsordenmøde i Studienævn for SNSJSE 22. april 2025 
11.4 Referat møde i Studienævn for MEME 11. marts 2025 



 

11.5 Referat møde i Studienævn for cand.public 7. april 2025 
11.6 Dagsorden møde i Studienævn for HA 25. april 2025 
11.7 Referat møde i Studienævn for Jura 1. april 2025 
11.8 Dagsorden møde i Studienævn for Jura 6. maj 2025 
11.9 Dagsorden møde i Studienævn for cand.public 12. maj 2025 
 
12. Eventuelt 

Studienævnet bad om at få gennemgået processen ift. kandidatreformen – både internt og eksternt. 
 
 
 

Ingo Winkler    Caroline Grossmann 
Studienævnsformand   Academic Support 

 


